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BR.0002.9.2012          

P R O T O K Ó Ł  NR   XXII/12 
Z XXII SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w dniu 29 listopada 2012r. 
 
Miejsce obrad: Sala Konferencyjna w Urzędzie Gminy Stare 

Babice ul. Rynek 21 

Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   

Rozpoczęcie obrad:  godz. 14:00 

Zakończenie obrad: godz. 18:10 

Stan radnych:  15 

Obecnych na sesji:  15  

 

W sesji uczestniczyli: 
1. Krzysztof Turek    Wójt Gminy 
2. Wiesława Wojtachnio Sekretarz Gminy 
3. Irena Sotomska    Skarbnik Gminy   
4. Agata Zawadzka-Kowalska  Radca Prawny 
5. Jolanta Pieńkowska Kierownik Referatu Promocji i Rozwoju Gminy 
6. Kazimierz Steć Kierownik Planowania Przestrzennego 
7. Jerzy Pietrzak Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  
8. Agnieszka Senterkiewicz  p.o. Kierownika ds. geodezji i gospodarki 

nieruchomościami  
9. Piotr Kowalski Inspektor ds. geodezji i gospodarki 

nieruchomościami 
10. Radni, sołtysi, goście   wg listy obecności  
 

1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz otworzył obrady XXII sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada 
gminy może obradować i podejmować uchwały. 
Powitał gości, sołtysów i radnych.  
 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek 
obrad. Spytał czy są wnioski do zmiany porządku obrad? 
 
Wójt Gminy wniósł wniosek o rozszerzenie porządku obrad o: 
1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Spółki Gminnego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  
do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 
2) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXI/207/12 Rady Gminy 
Stare Babice z dnia 30 października 2012 r. 
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Radna K. Gąsowska wniosła wniosek o wycofanie z porządku obrad uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części terenów położonych w Gminie Stare Babice we wsiach: Borzęcin Duży, Wojcieszyn, 
Koczargi Stare, Lipków, Stare Babice, Babice Nowe, Latchorzew, Lubiczów. Blizne Jasińskiego 
i Blizne Łaszczyńskiego. Wniosek motywując koniecznością przeprowadzenia konsultacji 
społecznych oraz dokładniejszym omówieniem sprawy na posiedzeniu komisji.  
 
Wójt Gminy odpowiedział, że procedura tworzenia nowego planu składa się z uchwalenia 
uchwały dotyczącej przystąpienia do tworzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego a w  kolejnym etapie prowadzone są konsultacje społeczne.  
 
Przewodniczący Rady Gminy uzupełnił, że podczas uchwalania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego przegłosowywane są uwagi właścicieli nieruchomości 
wniesione do planu. Uwagi przegłosowywane są każda z osobna. 
 
Radna K. Gąsowska poinformowała, że procedura tworzenia planu jest czasochłonna, 
proponuje przeprowadzenie analizy, konsultacji społecznych przez Radnych w sołectwach. 
 
Radna A. Kaczurba poparła wniosek Radnej K. Gąsowskiej, uważając że w interesie 
mieszkańców nie jest obdzieranie budżetu gminy a procedura tworzenia planu  
jest czasochłonna i kosztowna. Proponuje spotkanie z mieszkańcami, których dotyczy zmiana 
planu. Stwierdziła, że sprawa nie jest pilna i miesiąc odłożenia w czasie jej nie zaszkodzi. 
 
Wójt Gminy poinformował, że to jest jeden z etapów długiej drogi procedury planistycznej. 
 
Radny S. Lesisz poparł wniosek Radnych K. Gąsowskiej i A. Kaczurby oraz poinformował,  
że nie zrujnuje to budżetu a pozwoli na dokładne przyjrzenie się sprawie.  
 
Radny A. Kotwicki poinformował, że nawet zamknięcie procedury planu nie będzie 
równoznaczne ze sprzedażą gruntów pod drogi gminie. 
 
Wójt Gminy poinformował, że nie ma przeszkód aby droga wewnętrzna stała się drogą 
publiczną. Koszty związane z utrzymaniem drogi publicznej ponosi gmina. Problem polega  
na sprzedawaniu gruntu pod drogę za cenę działki przeznaczonej pod budownictwo 
mieszkaniowe. Mieszkańcom udaje się wykorzystywać słabość polskiego prawa. 
 
Radny D. Sobczak uważa, że dokładniejsze wyjaśnienie sprawy skróciłoby okres rozmów  
z mieszkańcami. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że procedura tworzenia nowego planu to minimum rok,  
ale przeważnie trwa dłużej. Każdy dzień jest ceny, wnosząc o podjecie uchwały występuje w 
jak najlepszym interesie publicznym. Zaapelował do rozsądku radnych, żeby nie odkładać 
podjęcia uchwały. 
 
Radny L. Poborczyk poinformował, że po wspólnym posiedzeniu komisji posiadał  wiele 
wątpliwości. Po wyjaśnieniach gotów jest zmienić zdanie i głosować za podjęciem uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o przegłosowanie rozszerzenia porządku obrad  

o „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Spółki Gminnego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  
do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej”. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku „przeciw”  

i 1 głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych.  

Porządek obrad zostanie rozszerzony o powyższy projekt uchwały i wprowadzony  

jako 14 punkt porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o przegłosowanie rozszerzenia porządku obrad  
o „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXI/207/12 Rady Gminy 
Stare Babice z dnia 30 października 2012 r”. 

 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku „przeciw”  

i 1 głosie  „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych.  

Porządek obrad zostanie rozszerzony o powyższy projekt uchwały i wprowadzony  

jako 15 punkt porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o przegłosowanie wniosku o zdjęcie z porządku 
obrad pkt. 10 dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przystąpienia  
do sporządzania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenów położonych w Gminie Stare Babice we wsiach: Borzęcin Duży, Wojcieszyn, Koczargi 
Stare, Lipków, Stare Babice, Babice Nowe, Latchorzew, Lubiczów. Blizne Jasińskiego i Blizne 
Łaszczyńskiego.  
 

Wyniki głosowania: 

za przyjęciem – 5 radnych 

przeciwko – 8 radnych 

wstrzymało się – 2 radnych 

obecnych - 15 radnych 

 

Biorąc pod uwagę wyniki głosowania wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. 10  

nie uzyskał bezwzględnej większości głosów i w związku z tym pozostanie w porządku 

obrad. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Stare Babice  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2013 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do scalenia nieruchomości 
położonych w miejscowości Janów. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego południowej części wsi Klaudyn. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych  
w Gminie Stare Babice we wsiach: Borzęcin Duży, Wojcieszyn, Koczargi Stare, Lipków, 
Stare Babice, Babice Nowe, Latchorzew, Lubiczów. Blizne Jasińskiego i Blizne 
Łaszczyńskiego. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 
klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i Przemocy 
Domowej na rok 2013. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice  
na 2012r. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Spółki Gminnego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXI/207/12 Rady Gminy 
Stare Babice z dnia 30 października 2012 r. 

16. Zapoznanie radnych z protokółem Komisji Rewizyjnej z kontroli dotyczącej wydatków 
budżetu gminy w zakresie szkolenia urzędników Gminy Stare Babice. 

17. Zapytania radnych. 
18. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
19. Wolne wnioski i informacje 
20. Zakończenie obrad. 

 
3. Przyjęcie protokółu z XXI sesji Rady Gminy. 

 

Radni w głosowaniu jawnym, przyjęli protokół z XXI sesji rady gminy, 14 głosami „za”,  

przy obecności 15 radnych ( 1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 

 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że: 

− przekazał Wójtowi zgodnie z kompetencją pismo Pana Kazimierza Dymka dotyczące 
powołania Społecznego Komitetu Fundacyjnego Sztandaru Gminy Stare Babice, 

− otrzymał od Pana Stanisława Fijałkowskiego pismo dotyczące napisania książki, 
monografii Babic - pismo zgodnie z kompetencją przekazałem Wójtowi,  
a zainteresowanemu udzielił odpowiedzi, że Wójt kieruje bieżącymi sprawami gminy 
oraz wykonuje zadania gminy i w tej sprawie należy pisma kierować do Wójta, 

− otrzymał pismo od Stowarzyszenia Historycznego „Cytadela” dotyczące 
współfinansowania wykonania precyzyjnej kopii przedwojennego sztandaru 
Batalionu Stołecznego, Stowarzyszenie proponuje rozłożyć finansowanie na pięć 
jednostek dzielnicy Warszawy ( Bemowa, Śródmieście, Wola, Żoliborz) i gmina Stare 
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Babice  po 3.000 zł od każdej instytucji - pismo zgodnie z kompetencją przekazał 
Wójtowi, bo tylko wyłącznie Wójtowi przysługuje prawo zgłaszanie propozycji zmian 
budżetowych (art.233  ustawy o finansach publicznych i art.60 ustawy o samorządzie 
gminnym), jednocześnie o powyższym poinformowałem Stowarzyszenie, 

− otrzymał od Pana Witolda Starnowskiego skargę na działalność Wójta Gminy, skarga 
dotyczy nie udzielenia odpowiedzi na wniosek o udzielenie informacji publicznej 
dotyczącej zamiaru odprowadzania wód deszczowych do rowu melioracyjnego, 
zgodnie z ustawą o informacji publicznej odpowiedź powinna być udzielona  
w terminie 14 dni. Działając na podstawie art. 222 kodeksu postępowania 
administracyjnego dokonał kwalifikacji pisma, czy pismo jest skargą, czy wnioskiem, 
czy podaniem. Po zbadaniu sprawy w piśmie skarżącego istnieją rozbieżności  
w stosunku do stanu faktycznego, w swoim piśmie skarżący stwierdza, że złożył pismo 
22 września 2012r, natomiast jako załącznik pisze datę i dołącza pismo  
z dnia 22 października 2012r. Pismo zostało zarejestrowane przez kancelarię Urzędu 
Gminy w dniu 22 października 2012r. Na powyższe pismo zainteresowany otrzymał 
odpowiedź z dnia 15 listopada 2012r, odpowiedź udzielona została w terminie 
zgodnie z art. 35 kodeksu postępowania administracyjnego jako właściwej kwalifikacji 
ustawy. Nie każdy wniosek z którego wynika żądanie udostępnienia informacji 
publicznej może zostać załatwiony w trybie przepisów ustawy o dostępie  
do informacji publicznej. Informacją publiczną jest każda wiadomość wytworzona  
lub odnosząca się do władz publicznych, a także odnosząca się do innych podmiotów 
wykonujących funkcje publiczne w zakresie wykonywania przez nie zadań w zakresie 
władzy publicznej i gospodarowania mieniem komunalnym lub mieniem Skarbu 
Państwa. Informacją publiczną w świetle art.1 i art.6 ustawy o informacji publicznej 
jest każda informacja publiczna o sprawach publicznych, a w szczególności  
o sprawach wymienionych w art.6 w/w ustawy, informacja publiczna odnosi  
się do faktów. Wnioskiem w świetle ustawy o informacji publicznej może być objęte 
jedynie pytanie o określone fakty, o stan określonych zjawisk na dzień udzielenia 
odpowiedzi. Wniosek taki nie może być więc postulatem wszczęcia postępowania  
w jakiejś innej sprawie, ani nie może dotyczyć przyszłych działań organu. Reasumując 
prawo dostępu do informacji publicznej może dotyczyć informacji istniejącej,  
a nie informacji która ma powstać w przyszłości. Biorąc powyższe pod uwagę, 
zgłoszona skarga stała się bezprzedmiotowa z uwagi, że odpowiedź została udzielona 
w ustawowym terminie według właściwej ustawy, 

− przekazał radnym projekt budżetu gminy Stare Babice na rok 2013 oraz projekt 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Stare Babice na lata 2013-2020, 

− otrzymał pismo od Pana Kazimierza Dymka, pismo dotyczy nieprzestrzegania  
art. 14 ust.1 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania  alkoholizmowi,  
a dotyczy to Szkoły Podstawowej w Starych Babicach,  udzielił  zainteresowanemu 
odpowiedzi, że poruszony w piśmie problem chce omówić wspólnie z Wójtem  
oraz przewodniczącym Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,  
o ustaleniach poinformuje zainteresowanego oddzielnym pismem, 

−  uczestniczył w posiedzeniach Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury 
Fizycznej oraz Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa 

− podjął działania do zwołania XXII sesji Rady Gminy, 

− zwołał wspólne posiedzenie Komisji w celu omówienia projektu budżetu na 2013 rok 
oraz projektów uchwał na dzisiejszą sesję Rady Gminy, 

− w każdą środę pełnił  dyżur w Urzędzie Gminy. 
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5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 
Wójt Gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że: 

– Przeprowadził kolejną turę konsultacji z przedstawicielami Koczarg Starych  
ws. nowego projektu organizacji ruchu ulic w kompleksie pomiędzy ul. Górki  
i Klonową.  

– Odbył posiedzenie RN Eko-Babice Sp. z o.o. 
– Brał udział w konferencji "Przyspieszenie wzrostu konkurencyjności woj. 

mazowieckiego przez budowę społeczeństwa informacyjnego i gospodarki opartej  
na wiedzy poprzez stworzenie zintegrowanych baz wiedzy na Mazowszu" 

– Przeprowadził negocjacje z kierownictwem ANR od. Warszawskiego ws. gruntów 
agencji znajdujących się na terenie gminy.  

– Podpisał aneks do umowy na dofinansowanie projektu realizowanego przez gminę 
dot. kapliczek  

–  06-go listopada zmarł Józef Medyk, mieszkaniec naszej gminy, Zastępca Prezesa 
Trybunału Stanu, Sędzia Sądu Najwyższego w stanie spoczynku, zasłużony sędzia  
w orzekaniu sprawiedliwych wyroków w stanie wojennym, m.in. uniewinnił  
górników kopalni Piast najdłużej strajkujących pod ziemią. 14-go listopada wraz z 
delegacją gminną, uczestniczył w uroczystym pogrzebie na Powązkach naszego 
zacnego mieszkańca 

– Brał udział w wyjazdowym posiedzeniu zarządu MZ Kampinos 
– Przeprowadził naradę  z udziałem sołtysa Klaudyna, Prezesa Eko-Babice, 

pracowników gminy m/In. ws. budowy kanalizacji w ul. Krzyżanowskiego.  
– Przeprowadził naradę z prof.. Pacuskim, historykiem, autorem opracowania  

o dziejach Babic. Narada dot. opracowania rozszerzonej pracy historycznej o naszych 
terenach, w związku z obchodami 700- lecia Babic  

– Przeprowadził szereg negocjacji z właścicielami gruntów w celu ich nabycia  
dla potrzeb gminy.  

– Podpisał aneks do umowy na dofinansowanie projektu realizowanego przez gminę „ 
Rozwój e-usług”  

– Brał udział w konferencji zorganizowanej przez Wojewodę Mazowieckiego,  
która była poświęcona m.in. sprawom opieki społecznej, bezpieczeństwa, gospodarki 
odpadami i in.  

– Brał udział w kolejnej konferencji zorganizowanej przez Wojewodę Maz. z udziałem 
zastępcy Komendanta Stołecznego Policji, Powiatowego Komendanta Policji, Starosty 
PWZ, wójtów, Burmistrzów naszego powiatu oraz przedstawicieli instytucji, org. 
pozarządowych i mieszkańców,  która była poświęcona bezpieczeństwu publicznemu 
w PWZ 

 
Następne Wójt Gminy przedstawił informację o aktach notarialnych realizowanych  
przez gminę w okresie międzysesyjnym: 
– na zakup nieruchomości nr 558/2 o pow. 0,0159 ha, położonych  we wsi Klaudyn  

pod drogę gminną, 
– na zakup nieruchomości o nr 429/1 o pow. 0,0061 ha, położonej  we wsi  Stare Babice 

pod drogę gminną, 
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– na  zakup nieruchomości o nr 431/1 o pow. 0,0060 ha, położonej  we wsi  Stare Babice 
pod drogę gminną,  

– na zakup nieruchomości o nr 11/1 o pow. 0,0080 ha oraz 12/1 o pow. 0,0076ha, 
położonych we wsi Borzęcin Mały pod drogę gminną, 

– na zakup nieruchomości o nr 34/5 o pow. 0,0022 ha, położonej  we wsi  Latchorzew  
pod drogę gminną, 

– na nieodpłatne nabycie nieruchomości o nr ew. 578/1, 578/2, 567/4 oraz 567/5  
o łącznej pow. 0,1699 ha, położonych we wsi Latchorzew z przeznaczeniem  
na cel publiczny tj. pod infrastrukturę techniczną oraz tereny zieleni urządzonej, 

– na sprzedaż nieruchomości o nr 212/19 o pow. 0,0275 ha, położonej we wsi Latchorzew 
pod cel przyłączenia do działki sąsiedniej o nr 456. 

 
W dalszej części Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z podjętych zarządzeń w okresie 
międzysesyjnym tj. od 31 października 2012 do 29 listopada 2012. Poinformował,  
że w tym okresie podjął 7 zarządzeń, które realizowane są w sposób następujący: 
– w sprawie zmiany zarządzenie Nr 3/2012 dotyczącego wykonania uchwały budżetowej 

Gminy Stare Babice na 2012 rok w związku z Uchwała Nr XXI/210/12 Rady Gminy Stare 
Babice z dnia 30 października 2012 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice  
na 2012 rok. - zarządzenie realizowane w toku roku budżetowego 2012;  

– w sprawie ogłoszenia ustnego przetargu nieograniczonego na sprzedaż 
niezabudowanych nieruchomości gminnych i powołania Komisji Przetargowej – 
ogłosiłem ustny przetarg nieruchomości 2 działek  położonych w Klaudynie. 
Zatwierdziłem cenę wywoławczą po 375 000,00 za każdą działkę. Ustaliłem wadium  
w wysokości 5% ceny wywoławczej. Oferty przyjmowane są 12 grudnia br. 

– w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej do przeprowadzenia zdawczo- 
odbiorczej inwentaryzacji Kasy Urzędu Gminy w Starych Babicach - do komisji 
powołałem: Barbarę Komór jako przewodniczącą Komisji, oraz Małgorzatę Kozłowską  
i Elżbietę Gadomską  jako członków Komisji 

– w sprawie zmiany Zarządzenia 80/2012 dot. ogłoszenia pisemnego przetargu  
na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości gminnej i powołania komisji przetargowej 
-  do komisji powołałem: Agnieszkę Senterkiewicz jako przewodniczącą Komisji,  
oraz jako członków m Grażynę Siemiątkowską, Mariolę Grzywińską i Macieja 
Tuzimskiego,  

– zmieniające zarządzenia w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Organizacyjnego Zespołu 
Obsługi Finansowej - Zarządzenie weszło w życie z dniem 1 października 2012r., 
zarządzenie  powierzyłem Kierownikowi ZOFO   

– w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice- zarządzenie realizowane w toku roku 
budżetowego 2012 

– w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Stare Babice na 2013 rok - 
Przygotowany projektu budżetu wraz z uzasadnieniem oraz projekt Wieloletniej 
Prognozy Finansowej  przekazałem  w dniu 14 października do RIO oraz Radzie Gminy 
Stare Babic. 

 
Następnie Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych  
na poprzednich sesjach. Poinformował, że Rada Gminy na XXI sesji podjęła 17 uchwał, 
uchwały realizowane są następująco: 

– Uchwała  w sprawie przyjęcia informacji o stanie realizacji zadań oświatowych  
za rok szkolny 2011/2012 Gminy Stare Babice. 
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 - uchwała nie wymaga realizacji 
– Uchwała  w sprawie przyjęcia insygniów Gminy Stare Babice. 

- uchwała opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego  
z dnia 16 listopada 2012r  pod poz. 7656, wchodzi w życie w dniu 1 grudnia 2012r., 

– Uchwała  w sprawie ustanowienia logo Gminy Stare Babice. 
- uchwała opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego  
z dnia 16 listopada 2012r  pod poz. 7657, wchodzi w życie w dniu 1 grudnia 2012r., 

– Uchwała  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
- uchwała opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego  
z dnia 16 listopada 2012r  pod poz. 7658, wchodzi w życie w dniu 1 grudnia 2012r, 
podlega realizacji  w roku podatkowym 2013, 

– Uchwała  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych i zwolnień w tym podatku. 

- uchwała opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego  
z dnia 16 listopada 2012r  pod poz. 7659, wchodzi w życie w dniu 1 grudnia 2012r, 
podlega realizacji  w roku podatkowym 2013 

– Uchwała  w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami wchodzącymi w skład 
gminnego zasobu. 

- uchwała opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego  
z dnia 16 listopada 2012r  pod poz. 7660, wchodzi w życie w dniu 1 grudnia 2012r, 
realizowana będzie w miarę potrzeb, 

– Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości ozn. nr ew. 431/1 położonej we wsi Stare 
Babice. 
- uchwała zrealizowana, w dniu 27 listopada 2012 podpisano akt notarialny 

– Uchwała  w sprawie nabycia nieruchomości ozn. nr ew. 429/1 położonej we wsi Stare 
Babice.  
-  uchwała zrealizowana, w dniu 27 listopada podpisano akt notarialny 

– Uchwała  w sprawie oddania w trwały zarząd nieruchomości położonej  
we wsi Zielonka Parcele, Gminnemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji Stare Babice. 
- uchwała w trakcie realizacji,  oddanie w trwały zarząd nastąpi od dnia 1 stycznia 
2013r 

– Uchwała  w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej  
dla Powiatu Warszawskiego Zachodniego z przeznaczeniem na organizację 
wypoczynku wakacyjnego dla dzieci ze środowisk polskich na Wschodzie. 
- uchwałę przekazano do Starosty Powiatu Warszawskiego Zachodniego, 
uwzględniono w projekcie budżetu gminy na rok 2013, podlega realizacji w roku 
budżetowym 2013 

– Uchwała  w sprawie zawarcia porozumienia z Komendą Powiatową Policji dla Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego. 
- kwotę w wysokości 60 000 zł uwzględniono w projekcie  budżetu na rok 2013, 
podlega realizacji w roku budżetowym 2013, 

– Uchwała w sprawie udzielenia wsparcia Gminie Izabelin w zakresie realizacji zadań 
edukacji publicznej obejmujących wychowanie przedszkolne dzieci zamieszkałych  
na terenie Gminy Stare Babice. 
-  do uchwały uwagę zgłosiła Regionalna Izba Obrachunkowa, stwierdziła że brak 
jest podstaw prawnych do podjęcia uchwały, zapewnienie warunków do spełnienia 
obowiązku odbycia rocznego przygotowania przedszkolnego jest zadaniem 
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własnym gminy, w związku z tym  na dzisiejszą  sesję przygotowano projekt 
uchwały w sprawie uchylenia w/w uchwały, 

– Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 
współfinansowania lokalnej linii uzupełniającej. 
- kwotę w wysokości 60 000 zł uwzględniono w projekcie budżetu na 2013 rok, 
podlega realizacji w roku budżetowym 2013 

– Uchwała  w sprawie określenia warunków i trybu udzielania i rozliczania dotacji 
służących sprzyjaniu rozwojowi sportu. 

-  uchwała opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego  
z dnia 16 listopada 2012r  pod poz. 7661, wchodzi w życie w dniu 1 grudnia 2012r, 
podlega realizacji w roku budżetowym 2013, 

– Uchwała  w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 2012r. 
- uchwała realizowana w trakcie roku budżetowego 2012 

– Uchwała  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Stare Babice 
na lata 2012-2020. 
- uchwała w trakcie realizacji 

– Uchwała  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzenia 
konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Stare Babice. 
 - uchwała opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego  
z dnia 16 listopada 2012r  pod poz. 7662, wchodzi w życie w dniu 1 grudnia 2012r, 
podlega realizacji  
 

Dyskusje: 
 
Radny T. Szuba poprosił, o rozszerzenie sprawy dotyczącej propozycji pana S. Fiałkowskiego,  

-  czy są podjęte decyzje w sprawie jego książki, 
-  czy były prowadzone analizy na temat  przydatności jego ksiązki w perspektywie 

zbliżających się rocznicy 700-lecia Starych Babic,  
-  czy książka zostanie włączona w obchody 700-lecie Starych Babic. 
 
Radny S. Sumka poprosił, o przybliżenie tematyki spotkania w Agencji Restrukturyzacyjnej 
w Wojcieszynie dotyczącego działki w Wojcieszynie. 
 
Radny L. Poborczyk zapytał, jak zakończyły się rozmowy dotyczące przejezdność dróg 
miedzy ul. Górki a ul. Klonową. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że w zawiązku z brakiem zawodowego historyka w strukturach 
pracowników urzędu gminy, zwrócił się z pismem do Pana S. Fałkowskiego o udostępnienie 
jego opracowania celem zapoznania. Nie otrzymał jeszcze odpowiedzi na pismo. Posiada 
informacje ze Pan S. Fiałkowski chce przekazać opracowanie gminie do opublikowania.  
Zaznaczył, że jest w pełni uznania dla wkładu Pana S. Fiałkowskiego, niemniej jednak  
tego typu opracowanie muszą zostać odpowiednio zrecenzowane przez profesjonalnego 
historyka, aby nie było przeinaczeń, które jak wiadomo często się zdarzają. Dopiero  
po tej recenzji będzie można włączyć opracowanie do innego opracowania lub oddzielnie  
je wydać.  
W sprawie spotkania w Agencji Nieruchomości Rolnej jest to pierwsze konstruktywne 
spotkanie jakie się odbyło w partnerskiej atmosferze, niechętne stanowiska Agencji  
w stosunku do gminy zostały przełamane. Dokonano wstępnych ustaleń co do przyszłości 
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gruntów Agencji i zostało umówione kolejne spotkanie w pierwszych dniach grudnia.  
W spotkaniu będzie uczestniczył Zastępca Wójta.  

W sprawie dotyczącej organizacji ruchu w Koczargach Starych, przygotowana została 
organizacja ruchu w tym kompleksie w wielu wariantach, ostatecznie został wybrany wariant 
z maksymalnym naciskiem na bezpieczeństwa tych ulic w szczególności pieszych, takie były 
główne zastrzeżenia zainteresowanych mieszkańców. Projekt ten nie został przyjęty przez 
głównych konsultantów, jest zatwierdzony, posiada swoją moc prawną oraz zostanie 
wdrożony.  
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Stare 
Babice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2013 rok. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada przyjęcie programu 
współpracy Gminy Stare Babice z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2013. Projekt uchwały szczegółowo 
został omówiony na posiedzeniu merytorycznej Komisji, Komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. Na wspólnym posiedzeniu Komisji została zgłoszona 
autopoprawka do § 9 ust.1 a dotyczy wysokości kwoty na realizację programu w roku 2013,  
polegająca na wpisaniu  kwoty w wysokości 292 000 zł, po konsultacji z Radcą Prawnym, 
powinna jednak zostać kwota z projektu uchwały tj. 220 000 zł., dlatego że taka wysokość 
kwoty  poddana była konsultacjom społecznym oraz projekt budżetu na 2013 rok nie został 
jeszcze zatwierdzony, jest to kwota tylko projektowana. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał  
go pod głosowanie.  
 
Wniosek  został przyjęty  jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXII/213/12 - w sprawie programu współpracy Gminy Stare Babice 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2013 rok. 

 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  

 

 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada obniżenie ceny 
skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego z kwoty 75,86 za jedną decytonę do kwoty 
42,00 za 1 decytonę (kwintal) Obniżenie ceny skupu żyta zostało pozytywnie zaopiniowane 
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przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. Na wspólnym posiedzeniu Komisji 
dokonano autopoprawki w § 3 w brzmieniu: „§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie  
14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego,  
z mocą od dnia 1 stycznia 2013r”. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXII/214/12 - w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego. 

 

- podjęta została  jednogłośnie w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy obecności 15 

radnych ( 1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 

 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do scalenia nieruchomości 

położonych w miejscowości Janów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada przystąpienie  
do scalenia nieruchomości położonych w miejscowości  Janów. Projekt uchwały został 
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie załączników i uzasadnienia 
do uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek  został przyjęty  jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXII/215/12 - w sprawie przystąpienia do scalenia nieruchomości 

położonych w miejscowości Janów. 

 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 

 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego południowej części wsi Klaudyn. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego południowej części wsi Klaudyn. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Randa B. Pruszkowska poprosiła, o wyjaśnienie odmowy na częściowe odrolnienie działek, 
pomimo że działki leżące obok na tym samym rejonie również były zalesione a w tej chwili 
stoją na nich domy i są odlesione.  
 
Kierownik RPP K. Steć odpowiedział, że Marszałek Województwa Mazowieckiego wydał 
odmowę, którą uzasadnił względami środowiska naturalnego oraz bliskością korytarza 
ekologicznego łączącego Las Bemowski z Kampinoskim Parkiem Narodowym. Ze względu  
na spójność tego obszaru nie została wydana ani jedna zgoda w całym kompleksie na którym 
występowano o zgody. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, dlaczego jednym wrażono zgodę a innym  
nie wyrażono. 
 
Kierownik RPP K. Steć odpowiedział, że kilka działek które otrzymały zgody znajdują  
się w pewnym oddaleniu od korytarza ekologicznego, są to działki znajdujące się w pobliżu 
jednostki wojskowej. Gmina nie ma wpływu na decyzje Marszałka Województwa 
Mazowieckiego i Wojewódzkiej Dyrekcji Ochrony Środowiska. 
 
Radna B. Pruszkowska poinformowała, że teren ten nie łączy się z Puszczą Kampinoską,  
jest to odcinek zabudowany z jednej jaki i z drugiej strony, a po środku znajduje się mały 
kawałek lasu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jest tzw. korytarz ekologiczny,  
który ma służyć przechodzeniu zwierzyny z Kampinoskiego Parku Narodowego do Lasu  
Bemowskiego.  
 
Radna B. Pruszkowska zapytała, czy Kierownik RPP K. Steć zna ten teren.  
 
Kierownik RPP K. Steć odpowiedział, że tak oczywiście zna teren, był tam wielokrotnie. 
Stwierdził, że trudno dyskutować z władzami wyższego organu. Poinformował, że działka  
na której odrzucono zgodę nie jest w całości leśna, dany właściciel posiada ok. hektarową 
posesję na której część działki jest leśna, a cześć przeznaczona pod zabudowę mieszkaniową 
wraz ze stojącym tam budynkiem mieszkalnym. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie rozstrzygnięcie uwag do projektu planu 
załącznik nr 2. W związku z tym, że obowiązuje ustawa o ochronie danych osobowych,  
przy omawianiu uwag nie będzie wymieniał nazwisk zgłaszających uwagi. 

 

− Uwaga Nr 1 dotycząca dz. ew. nr 730/6 i 730/13 o treści: Wnosi o przeznaczenie 
części działek z obszaru ZL na MN 4, przekwalifikowanie terenów ZL na leśne 
z prawem zabudowy  
- Uwaga nieuwzględniona przez Wójta, Marszałek Województwa Mazowieckiego 
nie wyraził zgody na zmianę przeznaczenia gruntów leśnych na cele nieleśne 
decyzją Nr 98/09 z dnia 22 października 2009 r.   
 

Uwaga została nieuwzględniona w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” przy 1 głosie 

„przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych.  
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− Uwaga Nr 2 dotycząca dz. ew. nr 815 o treści: Wnosi o zwężenie drogi KDW 17   
do 5,0 m   
- Uwaga nieuwzględniona przez Wójta,  drogę zwężono z projektowanych 8,0 m  
do 7,0 m jak na części istniejącego odcinka drogi.   
 

Uwaga została nieuwzględniona w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy 1 głosie 

„przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych.  

 

− Uwaga Nr 3 dotycząca dz. ew. nr 793/21, 793/22  do  802/5  i 802/6  o treści: Wnoszą 
o określenie projektowanych dróg jako drogi gminne   
- Uwaga nieuwzględniona przez Wójta, w części wniosku dotyczącej ustanowienia 
dróg KDW jako dróg gminnych. Nie występuje żaden publiczny – gminny interes, 
który przemawiałby za ustaleniem tych dróg jako gminnych, gdyż będą one służyć 
wyłącznie do obsługi komunikacyjnej określonej grupy działek pod zabudowę 
mieszkaniową jednorodzinną stanowiących własność prywatną.   
 

Uwaga została nieuwzględniona w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy 1 głosie 

„przeciw” i 1 głosie „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych.  

 

− Uwaga Nr 4 dotycząca dz. ew. nr 829/9 o treści: Wnoszą o nadanie   
ul. Rodzinnej statusu drogi gminnej   
- Uwaga nieuwzględniona przez Wójta,  nie ustala się tej drogi jako gminnej.  
Jest to droga nieprzelotowa, zapewniająca obsługę komunikacyjną dla około 10 
budynków mieszkalnych jednorodzinnych. Ul. Rodzinna powstała jako droga 
prywatna czyli wewnętrzna. Poza właścicielami tej drogi, którzy zbudowali  
lub zbudują przy niej domy jednorodzinne nie służy ona innym mieszkańcom.  
Brak uzasadnienia, by droga została ustalona jako droga gminna.   
 

Uwaga została nieuwzględniona w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” przy 1 głosie 

„przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych.  

 

− Uwaga Nr 5 dotycząca dz. ew. nr 829/9 o treści: Wnosi o nadanie   
ul. Rodzinnej statusu drogi gminnej   
- Uwaga nieuwzględniona przez Wójta,  nie ustala się tej drogi jako gminnej.  
Jest to droga nieprzelotowa, zapewniająca obsługę komunikacyjną dla około 10 
budynków mieszkalnych jednorodzinnych. Ul. Rodzinna powstała jako droga 
prywatna czyli wewnętrzna. Poza właścicielami tej drogi, którzy zbudowali  
lub zbudują przy niej domy jednorodzinne nie służy ona innym mieszkańcom.  
Brak uzasadnienia, by droga została ustalona jako droga gminna.   
 

Uwaga została nieuwzględniona w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” przy 1 głosie 

„przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych.  

 

− Uwaga Nr 6 dotycząca dz. ew. nr  791 o treści: Wnosi o zmianę zapisów dotyczących 
szerokości frontu nowo tworzonych działek  i Określenie statusu terenu położonego 
poza granicami planu   
- Uwaga nieuwzględniona przez Wójta,  na całym obszarze opracowania  
nie występują działki, których głębokość po dokonaniu podziału przekroczy 50 m, 



Protokół Nr XXII/12 

Strona 14 z 25 

w związku z czym szerokość wydzielanych działek przy określonej minimalnej 
powierzchni będzie wynosiła ponad 20 m. Zgodnie z obowiązującymi przepisami 
plan nie określa przeznaczenia i statusu terenów położonych poza jego granicami.   
 

Uwaga została nieuwzględniona w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku  

głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych.  

 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uchwały, załączników  
i uzasadnienia oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek  został przyjęty  jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXII/216/12 - w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego południowej części 

wsi Klaudyn. 

 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku  głosów „przeciw”  

i 1 głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych. 

 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych 
w Gminie Stare Babice we wsiach: Borzęcin Duży, Wojcieszyn, Koczargi Stare, 
Lipków, Stare Babice, Babice Nowe, Latchorzew, Lubiczów, Blizne Jasińskiego  
i Blizne Łaszczyńskiego. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada przystąpienie  
do sporządzania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenów położonych w Gminie Stare Babice we wsiach: Borzęcin Duży, Wojcieszyn, Koczargi 
Stare, Lipków, Stare Babice, Babice Nowe, Latchorzew, Lubiczów, Blizne Jasińskiego i Blizne 
Łaszczyńskiego.  
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wójt Gminy poinformował, że w terenie słyszy się opinię, że gmina zabiera działki  
bez właściwiej rekompensaty lub gmina próbuje pozyskać grunty z krzywdą dla pierwotnych 
właścicieli. Potwierdził, że zdarzały się przypadki w których działki przyjmowane były  
w formie darowizny, jednak zdarza się to wyłącznie na wniosek zainteresowanego właściciela 
gruntów. Sprawa dotycząca wykupu pod drogi publiczne pokazuje jaka niesamowita rzecz 
ma miejsce w naszym kraju, nigdzie na świecie tak nie ma. Jako przykład podał rozmowę  
z planistami holenderskimi, którzy robili audyt planowania przestrzennego na terenie 
powiatu warszawskiego-zachodniego. W ich kraju wszystkie koszty związane ze zmianą 
przeznaczenia terenów ponosi w całości właściciel. Gmina może dofinansować tylko 20% 
kwoty, której nie może przekroczyć, a może jeszcze naliczyć dodatkowe obciążenia  
w stosunku do poniesionych kosztów. Koszty są rożnie rozliczane np. rozłożone w czasie  
lub cześć gruntów przekazywana jest rzecz gminy. Zmiana przeznaczenia terenów  
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na budowlane, wszędzie na świecie zwiększa wartość terenu, ale zmiana taka wiąże  
się z wieloma obciążeniami minimalnie w uzbrojenie w infrastrukturę techniczną  
oraz późniejsze utrzymanie np. dróg publicznych. Administracja za wszystkie obciążenie  
ma prawo do rekompensaty jest to wzbogacenie właściciela i tym nadzwyczajnym 
wzbogaceniem właściciel musi się podzielić z twórcami planu. W naszym kraju  
jest odwrotnie, zwiększamy wartość metra kwadratowego, a następnie jesteśmy zobligowani 
przepisami do wykupienia gruntów pod drogi służące wyłącznie właścicielowi gruntów.  
W prawodawstwie nie ma rozgraniczenia na kategorie dróg, co innego niesie ze sobą wykup 
drogi pod autostradę na cele komercyjne, a co innego niesie wykup drogi służącej przyszłym 
mieszkańcom do dojazdu na ich posesje. Wykup gruntów służących mieszkańcom może mieć 
miejsce po cenie pierwotnej czyli po cenie gruntu rolniczego. Na terenie gminy grunt 
najlepszej klasy kosztuje ok. 200 000zł za hektar. Po takiej cenie grunty powinny  
być kupowane, w takim stanie są przed uchwaleniem zmiany przeznaczenia. Po takiej cenie 
zawsze będzie popierał wykupywanie gruntów na cele publiczne. Właścicielom gruntów 
opłaca się nawet oddanie za darmo, dlatego że to zrzuca na administracje obowiązek 
utrzymania dróg. Drogi trzeba uzbroić, utwardzić, odśnieżyć, sprzątać, to wszystko otrzymują 
właściciele gruntów za oddanie ich gminie. Oczekiwania, że gmina zapłaci za grunty  
pod drogi za cenę gruntów budowlanych jest nieporozumieniem, ponieważ grunt ten  
nie generuje żadnych zysków, posiada tylko zobowiązania. A grunt pod budownictwo  
jest gruntem komercyjnym przynoszący różne walory użytkowe i materialne można go 
sprzedać lub dzierżawić. Niestety nasze prawodawstwo nie przewiduje pewnych rozwiązań, 
dlatego należy bronić interesu publicznego ogółu mieszkańców, a nie tylko pewnej liczby 
beneficjentów.  
 
Randy T. Szuba prosił, o wyjaśnienie zmiany przeznaczenia terenu znajdującego  
się pod niedokończonym basenem wraz z działkami przyległymi, jakie są motywy zmiany 
przeznaczenia tego terenu. 
 
Radny S. Sumka zapytał, czy przy projektowaniu dróg wewnętrznych zachowany będzie 
interes mieszkańców którzy oddali tereny pod drogę gminną. Czy mieszkańcy nie będą 
pokrzywdzeni podczas tworzenia nowego planu. 
 
Radna A. Kaczurba stwierdziła, że nad projektem uchwały trzeba się zastanowić ponieważ 
terenów, które objęte są planem jest dużo. Wcześniejszymi planami zostały uchwalone drogi 
publiczne a później zmienione na drogi wewnętrzne. Trzeba się zastanowić, czy ktoś  
nie nabył gruntów z myślą o mieszkaniu przy drodze gminnej lub czy ktoś nie oddał gruntów 
pod drogę. Należy zastanowić się nad pytaniami, czy mieszkańcy będą mogli sprzedać  
za symboliczną złotówkę grunty, które będą drogami wewnętrznymi, czy gmina będzie 
chciała wykupić te grunty bo nie będzie miała obowiązku. 
 
Radna K. Gąsowska poinformowała, że nie chce popierać oczekiwań właścicieli, wyraziła 
tylko niepokój dotyczący jednej sytuacji na terenie gminy. Proponuje zajęcie się sprawą 
kompleksowo, patrząc na perspektywę długiego tworzenia planu proponuje, dokładne 
zastanowienie się nad tym czy nie ma innych fragmentów, które warto przyłączyć do zmiany 
planu lub takich z których warto zrezygnować. Popiera zdanie Wójta Gminy że właściciel 
uzyskując drogę gminną dostaje bardzo wiele i nie powinien żądać wygórowanej ceny. 
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Radny L. Poborczyk stwierdził, że materiały które otrzymali Radni są mało czytelne. Poprosił  
żeby jak najwięcej informacji było udostępnianych Radnym, co pozwoli wyciągnąć poprawne 
wnioski. 
 
Radny T. Wiśniewski poprosił, żeby miejscowe palny zagospodarowania przestrzennego  
były oznaczone ulicami. 
 
Kierownik RPP K. Steć poinformował, że cała gmina skrupulatnie została przeanalizowana 
również w sensie własnościowym. Uwzględniając funkcje dróg i znaczenie dla ogółu  
oraz dla poszczególnych fragmentów zostały wytypowane drogi, których zmiana  
na wewnętrzne nie poniesie żadnych skutków. Co do dróg ważnych z punktu widzenia 
rozwoju gminy została podjęta procedura sukcesywnego wydzielania geodezyjnego.  
Do tworzonego planu można składać wnioski, które będą rozpatrywane. Przystąpienie  
do planu na działce znajdującej się koło szkoły podstawowej w Starych Babicach, 
spowodowane jest uchyleniem części planu wyrokiem Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego. Wobec potrzeb gminnych jakie mogą się wyłonić w sprawie budowy 
nowego gminnego gimnazjum zasadna jest zmiana funkcji na U1/U2. Podczas analizy drogi 
na których wykupy gruntów były w stanie zaawansowanym pozostają  one jako drogi 
gminne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uchwały, załączników  
i uzasadnienia oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek  został przyjęty  jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXII/217/12 - w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

terenów położonych w Gminie Stare Babice we wsiach: 

Borzęcin Duży, Wojcieszyn, Koczargi Stare, Lipków,  

Stare Babice, Babice Nowe, Latchorzew, Lubiczów,  

Blizne Jasińskiego i Blizne Łaszczyńskiego. 
 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 10 głosami „za” przy braku  głosów „przeciw”  

i 4 głosach „wstrzymujących się”, przy obecności 14 radnych. 

 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z art. 55 ust. 1 ustawy z dnia 4 lutego 
2011r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 „Nadzór sparowany jest na podstawie planu 
nadzoru przyjętego na podstawie uchwały Rady Gminy”. Na wspólnym posiedzeniu 
zgłoszono autopoprawkę, która jeszcze rozszerzono. Radni otrzymali autopoprawkę w treści 
ostatecznej. W autopoprawce uwzględniono wszystkie autopoprawki jakie zostały zgłoszone 
na komisji oraz rozszerzono na wniosek Radnej A. Kaczurby, aby w uchwale zgodnie  
z zasadami techniki prawodawczej nie znajdowały się cytaty z ustaw.  
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Sekretarz Gminy omówiła autopoprawkę, którą dotyczy zgłoszonych na komisji uwag  
oraz wniosku Radnej A. Kaczurby, która zgłosiła uwagę że w uchwale pozostały pewne zapisy 
ustawowe. Zapisy ustawowe nie są błędem i nie powodują stwierdzenia nieważności 
uchwały. Wykreślono zapisy o czynnościach nadzorczych oraz do czego upoważnienia 
uprawniają osobę, która wykonuje czynności nadzorcze.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radna A. Gąsowska zapytała, czy:  
- nadzór nad żłobkami klubami dziecięcymi i dziennymi opiekunami dotyczy osób czy też 

instytucji, które są zarejestrowane na terenie gminy,  
- czy dotyczą podmiotów prowadzących działalność na terenie naszej gminy, 
- sugeruje doprecyzowanie nazwy uchwały w sprawie nadzoru nad żłobkami klubami 

dziecięcymi i dziennymi opiekunami w gminie Stare Babice lub działającymi na terenie 
gminy Stare Babice. 

 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że nadzór nad żłobkami, klubami dziecięcymi i opiekunami 
dziennymi sprawuje wójt lub prezydent właściwy ze względu na miejsce prowadzenia 
placówki, to znaczy ten Wójt na terenie którego znajduje się żłobek, klub dziecięcy.  
 
Radna K. Gąsowska zapytała, czy uchwała dotyczy również podmiotów zarejestrowanych  
w innych gminach a prowadzących działalność na terenie naszej gminy. 
 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że ze względu na miejsce działania żłobka. Dodała,  
że ustawa o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 nakłada na Wójta obowiązek prowadzenia 
rejestru żłobków lub klubów dziecięcych, rejestr prowadzi wójt właściwy ze względu  
na miejsce prowadzenia żłobka lub klubu dziecięcego, wpisu do rejestru dokonuje  
się na podstawie pisemnego wniosku, złożonego przez podmiot zamierzający prowadzić 
żłobek. Do wniosku należy dołączyć wymagane ustawą dokumenty a niektóre przedstawić  
do wglądu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uchwały, załączników  
i uzasadnienia oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek  został przyjęty  jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXII/218/12 - w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami 

i klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

 

 - podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 

 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania 
Narkomanii i Przemocy Domowej na rok 2013. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada uchwalenie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
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Przeciwdziałania Narkomanii i Przemocy Domowej na rok 2013, projekt został omówiony  
na wspólnym posiedzeniu komisji. Na wspólnym posiedzeniu Komisji  zgłoszono 
autopoprawkę   do § 13 ust.4, polegającą na  wykreśleniu  podpunktu  3. Poza tym projekt 
uchwały został poprawiony o znaki interpunkcyjne   str.8, str. 9, i str.10 na stronie 10 w ust. 7 
wyrazy  „wydatki z tym związane” należy poprawić na „wydatków z tym związanych”  
na str.12  w ust.11 słowa „ i po” poprawić na „oraz”. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radna J. Maj-Kowalska zapytała, o nawiązania do zapisu w programie w rozdziale 4 § 8 
pkt.5 dotyczącego nawiązywania współpracy pomiędzy instytucjami i parafiami,  
w tym wspieranie merytoryczne i finansowe wspólnot przy parafialnych i duszpasterstwa 
trzeźwości działających na rzecz życia w trzeźwości zapytała, czy to oznacza, że instytucje  
są wykluczone. 
 

Przewodniczący GKRPA J. Pietrzak poinformował, że nie oznacza to wykluczenia instytucji.  
Program w innych punktach mówi ze można wspierać wszystkie instytucje lub osoby fizyczne 
z uprawnieniami, które pracują na rzecz szeroko pojętego rozwiązywania problemów 
alkoholowych. Duszpasterstwa zostały wymienione, ze względu na działanie duszpasterstwa 
trzeźwości przy parafiach i jeśli ksiądz zgłosi się z potrzebą wsparcie finansowego zapis  
w programie pozwala, ale nie daje przymusu, udzielenia wsparcia finansowego. 
 
Radna J. Maj-Kowalska złożyła wniosek formalny do rozdziału 9 §15 ust. 7, w programie  
jest zapis, „kieruje wniosek do sądu grodzkiego” dodała, że sądy grodzkie zostały 
zlikwidowane od 1 stycznia 2010r.  
 
Przewodniczący GKRPA J. Pietrzak podziękował, za zwrócenie uwagi i zgłosił wniosek  
o wykreślenie słowa „grodzkiego”. 
 
Radny S. Lesisz zapytał, w jakim wieku trafiają ludzie na leczenie. 
 
Przewodniczący GKRPA J. Pietrzak poinformował, że do poradni która jest dla osób 
dorosłych, są przyjmowane osoby posiadające minimum 18 lat. Najmłodszy zapisany  
w poradni miał 26 lat, a najstarsi ok. 70. Dodał, że wcześniejsze leczenie przynosi więcej 
rezultatów, ponieważ nie nastąpiła jeszcze degradacja organizmu, ludzie wracają w pełnej 
mocy do życia, natomiast starszym udzielenie pomocy i zrehabilitowanie nie pomoże 
osiągnąć aż tak pełnego komfortu życia jak młodym. 
 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o przegłosowanie autopoprawki polegającej  
na wykreśleniu  słowa „grodzkiego”.  
 
Wniosek  został przyjęty  jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uchwały i poddał  
go pod głosowanie.  
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Wniosek  został przyjęty  w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku  głosów 

„przeciw” i „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych ( 1 radny nie brał udziału 

 w głosowaniu). 
 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXII/219/12 - w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania 

Narkomanii i Przemocy Domowej na rok 2013. 

 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 

 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice  

na 2012r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na wspólnym posiedzeniu radni  otrzymali 
autopoprawkę projektu uchwały, która została szczegółowo omówiona. 
Projekt uchwały zakłada: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 34 786,00 zł, dochody w łącznej kwocie po zmianach 
wynoszą 65 296 045,66 zł  
z tego: 

a) bieżące w kwocie  60 714 312,66 zł 
b) majątkowe w kwocie  4 581 733,00 zł 

- zwiększenie wydatków o kwotę 34 786,00 zł, wydatki w łącznej kwocie po zmianach 
wynoszą 65 795 597,66 zł 
 z tego: 

a) bieżące w kwocie  58 852 112,66 zł 
b) majątkowe w kwocie  6 943 485,00 zł 

- aktualizację dotyczącą dotacji udzielonych z budżetu gminy podmiotom należącym  
i nie należących do sektora finansów publicznych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uchwały, załączników  
i uzasadnienia oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek  został przyjęty  jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXII/220/12 - w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice  

na 2012r. 

 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 

 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Spółki Gminnego 

Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” spółka z ograniczoną 
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odpowiedzialnością do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przybliżenie uchwały. 
 
Wójt Gminy poinformował, że podjęcie uchwały wynika z potrzeby przyłączenie domostw  
do nowych odcinków kanalizacji w ciągu maksymalnie roku. Przekazanie działań ciążących  
na administracji gminnej na przedsiębiorstwo komunalne, usprawni podłączanie do sieci 
kanalizacyjnej. Przedsiębiorstwo komunalne które zajmuje się kanalizacja nie posiadało  
do tej pory kompetencji do sprawdzania podłączenia do sieci kanalizacyjnych  
czy namawiania do przyłączania. Współdziałając w określonych sytuacjach ze Strażą Gminna 
czy inspektorami z Ochrony Środowiska Urzędu Gminy, sprawniej przeprowadzą podłączania. 
Określona ilość podłączeń domostw do sieci i wpływem ścieków do oczyszczalni pozwoli 
wykazać się tak zwanym efektem ekologicznym. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny T. Szuba poinformował, że popiera podjęcie uchwały, uważa że jest to ważna 
uchwała, w której gmina ceduje część kompetencji na Spółkę Gminną. Projekt uchwały 
dostarczony został tuz przed sesją ( w ostatniej chwili) uważa, że jest to złe działanie, radny 
powinien mieć trochę czasu na przemyślenie tym bardziej, że w projekcie uchwały  
jest szeroka podstawa prawna. Zawnioskował, aby granicznym punktem przekazywania 
uchwał radnym było wspólne posiedzenie komisji. Dodał, że jest 6 lat radnym i ten zwyczaj 
tak trwa, na sesji przyjmuje się wyjaśnienia Wójta, a nie ma czasu nad analizą treści uchwały. 
 
Radny D. Sobczak zapytał, w jaki sposób Eko-Babice będzie wywierał nacisk na mieszkańców 
i za pomocą jakich narzędzi będą egzekwować podłączanie się do kanalizacji. 
 
Radna B. Skrońska zapytała, czy podjęte są jakieś działania w sprawie możliwości starania  
się mieszkańców o dotacje na przyłącza. 
 
Radny L. Poborczyk zapytał, czy Eko-Babice będzie mogło nakładać kary administracyjne  
w tym kary pieniężne 
 
Radny S. Lesisz stwierdził, że nie wszystkich mieszkańców stać na przyłączenie do kanalizacji i 
nie dla wszystkich jest to opłacalne.   
 
Wójt Gminy poinformował, że realizuje uwagi i wnioski radnych, stara się ograniczać 
przekazywanie uchwał w ostatniej chwili, czasem zdarza się jakieś przeoczenie, ale taki fakt 
jest rzadki można go policzyć na palcach jednej ręki. Projekt uchwały dotyczy przekazania 
kompetencji urzędnika ochrony środowiska, na urzędnika innej jednostki organizacyjnej, 
Wójt ma uprawnienia do skorzystania z praw zgłaszania wniosku o rozszerzenie porządku 
obrad i z tego uprawnienia rzadko korzysta, zwrócił się do radnego, żeby nie nazywał  
tego nagminnym „straszną wrzutką”. Dodał, że protestuje przeciwko takiej rażącej 
niesprawiedliwej opinii bo są to jednostkowe przypadki. Projekt uchwały do rozpatrzenia 
został zgłoszony na dzisiejszej sesji z uwagi na to, żeby uchwała obowiązywała od 1 stycznia 
2013r.  
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Pytanie dotyczące narzędzi stosowanych do egzekwowanie przyłączania do kanalizacji.  
Nie przekazywane są uprawnienia dotyczące karania, do tych czynności jest Straż Gminna, 
pracownik Eko-Babic będzie miał uprawnienie do weryfikowania osób nie podłączonych  
do kanalizacji, adekwatności ilości zużytej wody co do ilości wywiezionych ścieków  
do oczyszczalni. Eko-Babice nie będzie posiadało uprawnień do stosowania kar pieniężnych.  
Odpowiedź na pytanie dotyczące kosztów przyłączenia. Rzeczywiście istnieje pewna ilość 
gospodarstw mniej zamożnych. Inwestycja jest opłacalna, koszty przyłączenia w krótkim 
czasie się zwracają. Istnieje program ogłoszony przez Narodowy Fundusz Ochrony 
Środowiska na dofinansowanie przyłączy kanalizacyjnych, odbyły się już konsultacje  
w tej sprawie. W Markach program został już wdrożony gmina będzie się na nich wzorować. 
Program polega na dofinansowaniu tzn. pożyczki w wysokości 90% kosztów przyłączenia, 
czyli 10% wkładu własnego, po spełnieniu wszystkich wymogów od 90% kosztów połowa 
czyli 45% zostaje umarzana, mieszkaniec pokrywa 55% kosztów przyłączenia. Pożyczka może 
zostać rozłożona na raty. Jeżeli dla niektórych gospodarstw była by to za duża kwota, można 
uzyskać pomoc z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 

Radny T. Szuba poinformował, że zastanawia się nad tym, dlaczego każda jego wypowiedź, 
skierowana w dobrej wierze, budzi duże emocje u Wójta, stwierdził że nie używał żadnych 
przymiotników typu „straszny”, „częsty”, „liczny”, „potworna wrzutka”, zaznaczył że mówił 
spokojnie o tym żeby wypracować jakiś standard, z którym można się zgodzić lub nie, dodał, 
że stara się hamować emocje, ponieważ od dłuższego czasu każda lub prawie każda jego 
wypowiedź budzi emocje u Wójta, tylko nie wie dlaczego, zastanawia się nad takim 
działaniem, że swoją myśl będzie przekazywał kolegą lub koleżanką z Rady Gminy. 
 
Wójt Gminy zaproponował radnemu przesłuchanie nagrania sesji w celu zapoznania  
się ze swoją wypowiedzią, dodał że ma takie wrażenie, że jak udziela radnemu odpowiedzi to 
radny odbiera ją jak atak. Zaznaczył, że radny użył kilkakrotnie słowa „wrzutka” i do tego 
terminu się odnosił, bo nadal uważa, że nie jest to jakaś „wrzutka”, tylko uprawnienie organu 
wykonawczego oraz nie zgadza się, że to uprawnienie jest nadużywane. 
 
Radny T. Szuba poinformował, że przesłucha nagranie w celu sprawdzenia swojej 
wypowiedzi dodał, że postara się naprawić wszystkie nieprawidłowości, zgodził się z Wójtem 
że przy ważnych sprawach dyskusja może być emocjonalna. 
 
Radna B. Skrońska uzupełniła wypowiedź Wójta, że pożyczka będzie zawierana  
na preferencyjnych warunkach, nie będzie oprocentowana komercyjnie, a na poziomie  
ok. 3,5%, poprosiła Wójta o potwierdzenie poziomu oprocentowania. 
 
Wójt Gminy poinformował, że warunki kredytowe są korzystne oprocentowanie  
jest na poziomie ok. 4%. 
 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXII/221/12 - w sprawie upoważnienia Zarządu Spółki Gminnego 

Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” spółka  

z ograniczoną odpowiedzialnością do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej. 
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- podjęta została w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, przy obecności 13 radnych ( 1 radny nie brał udziału  

w głosowaniu). 

 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXI/207/12 Rady 

Gminy Stare Babice z dnia 30 października 2012 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omówiony został  
na wspólnym posiedzeniu komisji. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że w uchwale znajduję się błąd pisarski w ust. 1 zamiast 
„traci moc” zmienić się na „uchyla się uchwałę Nr”. 
 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o przegłosowanie autopoprawki polegającej  
na usunięciu słowa traci moc i zastąpienia go słowem uchyla się.  
 
Autopoprawka został przyjęty  jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności  

13 radnych 
 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XXII/221/12 - w sprawie uchylenia uchwały nr XXI/207/12 Rady 

Gminy Stare Babice z dnia 30 października 2012 r. 

 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych. 

 
16. Zapoznanie radnych z protokółem Komisji Rewizyjnej z kontroli dotyczącej 

wydatków budżetu gminy w zakresie szkolenia urzędników Gminy Stare Babice. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
o przedstawienie protokołu  z kontroli 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny K. Szuba odczytał protokół z kontroli dotyczącej 
wydatków budżetowych Gminy w zakresie szkolenia pracowników Urzędu Gminy Stare 
Babice za 2012r. 
 
Protokół Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu. 
 

15. Zapytania radnych. 
 

Radny S. Lesisz poprosił, Radnego T. Wiśniewskiego o zebranie 2000 podpisów przeciwników 
sygnalizacji świetlnej przy supermarkecie Biedronka. 
  
Radny D. Sobczak zapytał: 
- czy jest możliwość przesunięcia strefy miejskiej ZTM do Starych Babic, ponieważ  

od nowego roku wzrastają koszty biletów jednorazowych i biletów miesięcznych,  
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- czy w tej sprawie były już prowadzone podobne rozmowy z zarządem transportu 
miejskiego, 

- czy jest możliwość wystąpienia do zarządu transportu miejskiego o automaty  
do sprzedaży biletów, ponieważ autobusy obsługujące linie podmiejskie nie maja 
automatów, problem pojawia się w niedziele albo w przypadku braku możliwości zakupu 
biletu u kierowcy, 

- czy jest możliwość wydłużenia czasu kursowania w weekendy linii 719, która mogła  
by wozić pasażerów po godzinie 24. 

 
Radna B. Skrońska poprosiła, o możliwość korespondencji z sołtysami składającymi wniosek 
do budżetu żeby była udzielana odpowiedź czy wniosek został uwzględniony  
oraz uzasadnienie decyzji. Spytała, czy jest możliwość przeprowadzenia kampanii dotyczącej 
tzw. ustawy śmieciowej, ponieważ temat jest obszerny a nie pojawił się w  żadnej publikacji 
lokalnej gazety, natomiast pojawiają się pytania ze strony mieszkańców. 
 

16. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
 
Radny T. Wiśniewski poinformował, że światła przy biedronce są nie uzasadnione, ponieważ 
przepisy ruchu drogowego mówią, że pieszy na przejściu dla pieszych ma pierwszeństwo.  
Nie spotkał się z sytuacją żeby ktoś stał w tym miejscu dłużej jak pół minuty.  
Podpisy przeciwników zbierze dopiero jak będzie wydana zgoda na budowę sygnalizacji. 
 
Wójt Gminy poinformował, że rozszerzenie strefy miejskiej linii ZTM nie jest możliwe, 
ponieważ granice strefy biletowej wydziela miasto Stołeczne Warszawa. Popiera pomysł 
postawienia automatu z biletami na terenie gminy. Jeśli chodzi o rozszerzenie rozkładu jazdy 
to gmina Stare Babice ma najszerszy zakres usług komunikacyjnych ze wszystkich gmin 
podwarszawskich, wiąże się to z ogromnymi kosztami, ponieważ Zarząd Transportu 
Miejskiego zarabia na rozszerzeniu zakresu komunikacji, uważa że ZTM wyraził  
by na to zgodę. Natomiast ważąc koszty i dopłaty do komunikacji okazuje się to nieopłacalne, 
ponieważ po przeprowadzonych badaniach liczba zainteresowanych osób jest nieliczna.  
Pytanie odnośnie przepływu korespondencji między gmina a sołtysami, o szczegółowe 
informacje należy pytać w poszczególnych referatach, osobiście lub telefonicznie. 
Pytanie dotyczące wdrażania ustawy śmieciowej. Urzędnicy pracują nad uchwałami  
tzw.  śmieciowymi, posiadają informację i propozycję które były przedstawione  
na posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa przez Kierownika  
P. Czajkowskiego. Ustawa musi wejść w życie najpóźniej 1 lipca 2013r, wprowadzony 
zostanie podatek śmieciowy, jego wysokość podlega dyskusji. Proponowane kwoty wynoszą 
12 zł w przypadku segregacji i 17 zł w przypadku braku segregacji. Projekty uchwał 
przygotowane będą na sesję w grudniową. Konsultacja społeczna odbędzie się 4 grudnia br. 
o godz. 15:00 w sali im. Stanisława Zająca, istnieją również konsultacje internetowe. 
Informacje na ten temat przekazywane będą wszystkimi dostępnymi mediami. 
 
Radny D. Sobczak poinformował że strefa podmiejska ZTM nie pokrywa się z granicami 
Miasta Stołecznego Warszawy. 
 
Wójt Gminy poinformował, że przekazał wiedzę jaką posiada, możliwe że dopuszczalne  
są jakieś odstępstwa minimalne, urzędnicy sprawdzą czy coś się zmieniło. 
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Radny S. Lesisz poinformował, że ma pozytywną opinie dotyczącą budowy sygnalizacji 
świetlnej przy supermarkecie biedronka od Komendanta Powiatowego Policji. 
 

17. Wolne wnioski i informacje. 
 
Pani L. Skrzeczkowska zapytała, kiedy tablice sołeckie zostaną opatrzone nowym logo gminy 
oraz czy można tablice zaszczycić również Godłem Polski. 
 
Pan W. Pytlakowski zapytał, czy roboty drogowe na ul. Trakt Królewski są kontrolowane, 
ponieważ studzienki wystraja nad drogę mogąc powodować uszkodzenia samochodów. 
 
Wójt Gminy zapytał, czy chodzi o logo czy herb oraz poinformował że najważniejszego 
symbolu naszego państwa powinniśmy używać rozważnie. Nie można zbytnio 
rozpowszechniać Godła Państwowego, tym bardziej że mowa jest o tablicy sołeckiej. 
Sprawa dotycząca drogi w Wojcieszynie, droga jest „rozgrzebana”, ponieważ istnieje szereg 
kłopotów z robotami kanalizacyjnymi, kładzione są tam dwa kanały, tłoczny i grawitacyjny, 
musi zostać zachowana odpowiednia odległość. Studzienki nie mogą wystawać nad drogę, 
droga kontrolowana jest przez Inspektorów z urzędu oraz Inspektorów z Eko-Babic, nie daje 
to 100% efekt skuteczności dlatego proszę zgłaszać wszelkie nieprawidłowości. 
 
Kierownik RPIRG J. Pieńkowska sprostowała, że do pisma z dnia 18 października br.  
w sprawie opracowania historii sołectw przekazanych do sołtysów, znalazła się niepełna 
informacja o inicjatorach oraz zła informacja o inicjatorach ustawienia tablic historycznych  
w poszczególnych sołectwach. Inicjatorami są: sołtys i rada sołecka Lipkowa, pan Paweł 
Karczmarek, Artur Drózd, Michał Dryl, Sławomir Brzozowski, sołtysi: Lubiczowa Jacek 
Dawidowski, Latchorzewa Sylwester Klimek i Babic Nowych Elżbieta Czerwonka oraz Radni 
Gminy Stare Babice: Agnieszka Kaczurba, Julianna Maj-Kowalska oraz Waldemar 
Szelenbaum. Za zaistniałą sytuacje przeprosiła inicjatorów. 
Zaprosiła, na spotkanie „mikołajkowe” 6 grudnia br. na rynku w Starych Babicach  
o godz. 15:00, przewidzianych jest wiele atrakcji, min. śnieżynki będą rozdawać prezenty 
dzieciom. Poinformowała, o błędzie opublikowanym w Gazecie Babickiej dotyczącym 
uroczystego oświetlenie rynku i fajerwerków, które odbędą się o godz. 17:30  a nie tak jak 
napisano o godz. 18:30. 
 
Wójt Gminy zaprosił, na konsultacje społeczne w sprawie wdrażania ustawy śmieciowej, 
które odbędą się 4 grudnia o godzi 15:00 w sali im. Stanisława Zająca. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że: 
- następną sesję planuję zwołać w dniu 21 grudnia ( piątek) godz. 14.00 wiodącym 

tematem będzie uchwalenie budżetu gminy na rok 2013 oraz wieloletniej prognozy 
finansowej gminy na lata 2013-2020. 

- w związku ze Statutem Gminy materiały na sesję w sprawie uchwalenia budżetu 
dostarczane są radnym na 14 dni przed terminem sesji, radni otrzymali zawiadomienia  
na sesję, porządek obrad będzie rozszerzony o projekty uchwał wniesionych przez Wójta 
w trybie art.20 ust.3 ustawy o samorządzie gminnym. 

- przypomina radnym, że zgodnie z Uchwałą Rady Gminy w sprawie wyróżnienia osób 
szczególnie zasłużonych dla wspólnoty samorządowej Gminy Stare Babice  
i Zarządzenia Wójta, należy w terminie do 15 grudnia zgłosić kandydaturę osoby  
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do tytułu „Babinicza” . Zgłoszenie kandydatury z podaniem uzasadnienia należy złożyć  
na piśmie do Wójta Gminy. 

- informuję, że w dniu 10 grudnia 2012r o godz.15.00 odbędzie się posiedzenie Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu w sprawie wydania ostatecznej opinii  

o projekcie budżetu na rok 2013 

Radny D. Sobczak złożył informacje, odnośnie działań komitetu sztandaru Stare Babice, 
komitet się ukonstytuował. Stworzone dokumenty zostały zatwierdzone przez prawnika. 
Zostało wysłane 110 listów do wszystkich instytucji i firm które działają na terenie gminy.  
 

18. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie 
XXII sesji Rady Gminy Stare Babice. 
  
 WICEPRZEWODNICZĄCY                  PRZEWODNICZĄCY 
 RADY GMINY RADY GMINY 
 
 Adam KOTWICKI Henryk KUNCEWICZ  
 Henryk KUNCEWICZ  
Protokół sporządziła  

M. Sotomska  


























